
Ano, zatímco v m inulém čísle jsme na našem facebooku oslavovali 11 000 fanoušků, 
tak ten tokrá t je  to  17 000! Tento počet jsme překročili v  půli ledna a rychle se blížíme 
к  osmnácti tisícům! Už vás ale nebudeme obtěžovat a slavit budeme až při dvacítce...

facebook
„Ш ШШ ЯВж

Už jste  na facebooku hlasovali pro své nejoblíbenější jezdce a koně roku 2013? Při
pravili jsm e pro vás obsáhlé fotogale rie  s nom inovaným i. Hlasování bylo spuštěno 
18. ledna a potrvá do 2. února. V každé kategorii je  vhodné udě lit pouze jeden hlas 
svému favoritovi, můžete jich ovšem dát i více -  nicméně tak snížíte šanci na vítězství 
právě vašeho oblíbence. A kdo z koní by podle našich fanoušků zavítal 1. března na 
Žofín? Ke dni 20. ledna by to  byl drezurní A thos jezdkyně Emy Jančářové a skoková 
Calata jezdce Zdeňka Hrušky. Jak však rozhodla odborná komise?

Na našich webových stránkách jsme ke konci roku 2013 pravidelně každý den přinášeli 
profily domácích jezdců a koní, prokládané rubrikou „Seznamte se", tedy profily zahranič
ních jezdců. Také letos se můžete těšit na další zajímavé informace o jezdcích a koních -  
kromě páteční fotogalerie „Seznamte se" hned v neděli profil koně a ve středu jezdce. Mezi 
nejnavštěvovanější čiánky patří také seznam soustředění, kde máme již přes 70 akcí, a sou
hrnný článek se slavnostními jezdeckými akcemi. Těch se v zimě koná přes třicet. Nově 
přinášíme souhrnný článek s daty vzdělávacích akcí, jako jsou školen í, kurzy nebo semináře.

YmifUS

S úsměvem jd e  všechno lépe!
2e smích léčí a že hlavně nesmí býti smutno, 
jsou staré pravdy. A že u koní a s koňmi se 
zažije spoustu legrace, to  vám určitě nemusíme 
vyprávět! Proto přinášíme novou rubriku... 
Zapojte se do ní i vy!

Na začátku připouštěcí sezóny přinášíme 
seznam plemenných hřebců i rady 
zkušených chovatelů...

SPORT
Do Čech zavítá světoznámýdrezumí jezdec 
Miguel Raläo Duarte a bude propagovat 
portugalská lusitana a disciplínu working 
equitation.
Jakdocílit u koně uvolnění? Nejen to  radí ve 
své knize Stefan Radloff a my jsme pro vás 
několik cvičení vybrali.
JS Nesměn snoubí chov se sportem a proto 
je  naše návštěva v tom to  „chovatelském" 
čísle velmi příhodná.
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Ale on-line kanály nepoužíváme jen к šíření informací a fotografií. Najděte si Časopis Jez
dectví na kanálu youtube. Ve spolupráci s videostudiem JBS jsme pro vás natočili video
spot jako pozvánku na akci Koně na Žofíně a i ta již má přes tisícovku zhlédnutí! Koho by 
taky nezaj ímala ruská ruleta v podání jezdců Jiřího Skřivana, Ondřeje Zváry a Jiřího H rušky?

I RUBRIKY
1 6 Kudykam

7 Společnost 

10 Favo Pohár Jezdectví 

16 Speciál

únor 2014 w w w  .jezdectví,a



ROZHOVOR
Trenér Ing. Vladimír 

Mestenhauser má za sebou 
úspěšný rok. Ovšem také 

I poučení, že „ú m rtn osť 

' talentů je  vysoká...

PROFIL
Světová 
jednička 

nepřichází 
z bohaté 

rodiny. Měla 

„jen" talent, píli 
a štěstí na lidi 
kolem sebe. 
Přečtěte si 

neuvěřitelný 
příběh Scotta 
ßrashe.

58 Nejúspěšnější loňská re inerka Ing. 
Helena Týralová-G ritzbachová se 
m usí s ne jlepším  koněm  rozloučit, ale 
snad m ladší náhrada bude p ředvádět 
po dobné  výkony.

81 M noho nového se udá lo  v českém 
Appaloosa Horse Clubu. A než se 
nap lno  rozběhne je jich  web, po jd te  
se s novinkam i seznám it na naších 
stránkách.

62 Poslední körungC S se konal v  Nesměni. ONÍČEK
Ovšem způsob i da tum  zdál se poněkud —

Doktor Záliš se vrací o jednu generaci zpět, 
do francouzské jezdecké školy Cadre Noire, 

kd e v tu  dobu působil i Philippe Karl.

ZAJÍMAVOSTI

K lidný, m ilý , p řá te lský  -  zkrá tka  
samá p o z it iva  má fre ibe rský  kůň. 
V las tn í zkušenost p o p isu je  Tereza 
Vej lupková .

80 H řebčín  K lad ru by  je  po 150 le tech  
prázdný. Proč? Konečně to t iž  o p ravdu  
začíná re kons trukce !

82 Jsou to  je n  „d ro b n o s ti" , ovšem  
zcela p o d s ta tn é . A no, v ita m ín y  
a m ik ro p rv k y  ve výž ivě  kon í.

Ж

nešťastný.

Nejenom do  Čech se prodávají něm ečtí 
koně -  představte si, že hřebčín Sprehe 
nakupoval v  Čechách!
Zastřelen poté, co ve svých 27 letech 
nedokázal krýt „d obře  rostlou" k lisnu -  
takový konec stihl ryzáka Birdcatchera 
aneb neuvěřite lné příběhy světových 
anglických plnokrevníků.

Malá, ale již  úspěšná jezdkyně 
Šárka Tům ová nás provede svým 
soukrom ím .
Dnes vám  poradím e, ja k  zaplést 

vašemu koni cop.
„D ivoký" kůň b rum by  pochází až 

z Austrá lie !
Roštu a m ů j poník  je  m i malý!
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38 Rozhovor 

54 Navštívili jsm e 

58 W estern
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78 Já, kůň 

82 Výživa 

88 Fotoarchiv

90 Dopisy 

95 Inzerce 

97 Kupony

ZLEPŠOVATELÉsem!
Tak jsem si v souvislosti s naším chovatelským 

číslem a rubrikou „S úsměvem jde  všechno lip!" 

vzpomněla, jak mě jeden z našich uznávaných 

trenéro-chovatelů nazval matkou-zlepsovatel- 

kou. Uznejte, že je  to  vtipné (a asi snem všech 

matek, aby to  bylo i pravdivé). A když jsem se 

tak zamyslela, celkem dost matek-zlepšovate- 

lek osobně znám. Setkáváme se v práci nebo 

na různých akcích, vždycky je příjemné se s nimi 

pobavit. A dámy, po rozhovoru s Ing, Můllerem 

si evidentně musíme dát pozor, aby na nás ne

chtěli provádět embryotransfer?! Aie líbit by se 

ženám mohly předváděcí dny mužů, což? No tak 

prrr, promiňte, trošku jsem se rozjela. Chtěla jsem 

vás spíše upozornit, že to to  číslo přináší spoustu 

zajímavých myšlenek od lidí, kteří toho už vědí 

hodně. A přitom mají stále potřebu se vzdělávat. 

Vždyť věta: „Nemůžeme se přece smířit s tím, že 

jsme horší chovatelé než Němci, Holandáné, Bel

gičané, Francouzi. by se dala použít na cokoliv,

dosadte si místo chovatelů například jezdci, tre

néři, stavitelé, rozhodčí, podnikatelé, {novináři?). 

A nesmiřme se s tím. Vyberme si od zkušenějších 

to, co se dá použít v našem osobním snažení. 

Rozhodně to  nemusí být slepě všechno. Jen 

pár myšlenek, které ukážou, kam a jak dál. A ne

bojme se přiznat, od koho jsme se konkrétní věc 

naučili. I v tom to  čísle se sešly příspěvky takových 

učitelů a žáků. Rozumný učitel si přece neklade 

nárok na absolutní pravdu, dává pouze návod.

Tak vám, chovatelé, přeji Šťastnou ruku ve 

výběru toho správného partnera pro vaše klisny. 

A nezapomeňte, že to bude zase jenom  člověk, 

kdo může vaše hříbě pokazit nebo pozdvihnout 

A vám, rodiče jezdících dětí, abyste měli šťastnou 

ruku při výběru jejich trenérů (je to  taky jenom 

člověk). A vám, čtenáři, abyste na našich strán

kách našli ty svoje myšlenky, které s úspěchem 

použijete při práci s vašimi koňmi. Abychom vás 

mohli, profesionálně deformováni, zařadit mezi 

čtenáře-ziepšovatele.

Zdena M otyginová 

šéfredaktorka
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